
Csütörtök, 2 0 0 8 . m á j u s 15. Aktuális I15 

MÁJUSI HÓ, AVAGY A NYÁRFA TERMÉSE A PADON Fotó: Frank Yvette 

Szosztengertol 
szenved Szeged 
Szeged egyes részeit elborította 
a nyári hó: újra szösztengerbe ö l t ö z -
tették a kanadai nyárfák termései. 
A tarjáni és újszegedi lakók egyönte-
tűen utálják az emberek szemét, 
száját eltömítő „vattafákat", kivá-
gatnák mindet. 

TPHBÁQ RÓBERT 
Nem a klímaváltozás az oka, hogy 
Szeged egyes városrészeiben május 
közepén is nagy pelyhekben esik a hó 
- illetve ami annak látszik. Most is bo-
káig gázolhatnak az emberek a kana-
dai nyárfák vattaszerű, orrot, szájat, 
szemet eltömítő, köhögésre ingerlő 
termésében például Tarjánban vagy 
Újszegeden. 

- Eszméletlen, ami itt van! Hat éve 
élek itt, legalább azóta kérik a lakók, 
hogy vágják ki ezt a fát. A szomszéd-
ban bölcsőde, óvoda és iskola is mű-
ködik, nem hiszem, hogy nekik jót 

K É R H E T Ő A K I V Á G Á S . Nagyjából 
150 szöszölős kanadai nyárfa van 
Szeged belterületén, amiket a hat-
vanas-hetvenes években ültettek, 
főként a lakótelepek környékére, 
mert gyorsan nőnek - tudtuk meg 
Gila Csabától. A Szegedi Környezet-
gazdálkodási Nonprofit Kft. közte-
rüiet-fenntartási divízióvezető-he-
lyettese azt mondja, csak azért, 
mert irritáló a termése, nem vágnak 
ki fát, a bolyhos-szöszös nyárfater-
més amúgy sem allergén, csak kel-
lemetlen. A problémát új fák ülte-
tésével, a nyárfák lecserélésével le-
hetne megoldani, de hogy ez mi-
korra fejeződne be az beláthatat-
lan. A lakók egyszerű többsége vi-
szont kezdeményezheti a fakivá-
gást: ehhez engedélyt kell kérni a 
környezetgazdálkodástól, amit egy 
szakmai bizottság elbírál, majd ki-
vágathatja a fát. 

tesz ez a szösz - beszélt a Sólyom ut-
cai kazánház mellett hazafelé bicikli-
ző középkorú Kati, aki prüszkölt és az 
orrát törölgette. 

A hóesésben tolta a babakocsit Jakus 
Zsolt és Pálfi Krisztina is, bár a család-
fő szerint séta közben mindig igyekez-
nek elkerülni a nyárfás részt a tizenhat 
hónapos Mátéval. Ez nem túl egyszerű, 
ugyanis a szomszéd házban laknak -
és szöszölős nyárfa a másik irányban is 
akad. Szerintük is tenni kell valamit, 
mert „mindenük tele van a hóval". 

A lakók kezdeményezésére várnak, 
de teljes mértékben támogatnák a 
nyárfák kivágását - hallottuk a közeli 
csecsemőotthonban is, ahol most 32 
apróság tölti a mindennapjait. 

Újszegedre, Odesszába átérve újabb 
hóviharba kerültünk egy erösebb szél-
roham után, majd a felkavarodott vat-
ta rátelepedett az útra, járművekre, 
padokra. 

- Miért kell nekünk szenvedni?! Iga-
zán megtehetne annyit a város, hogy 
kiszedeti ezeket a fákat! Rettenetes 
ilyenkor ez a környék - magyarázta az 
egyik közeli padon ücsörgő Lévai Ist-
vánné és férje. Szóltak már a közös és 
az önkormányzati képviselőnek is, 
mégsem történt semmi. 

A Csanádi utcai élelmiszerbolt mel-
lett könnybe lábadt szemmel köhé-
cselt egy anyuka, ötévesforma kisfiá-
val. - A fiam nem tud kigyógyulni az 
arcüreggyulladásából, én meg allergi-
ás vagyok, erre is. Higgye el, a kisgye-
rekes szülök mind kiirtanák ezeket a 
szörnyű fákat, azokkal együtt, akik 
odatelepítették - beszélt feldúltan Hat-
vani Kitti. Rögtön felajánlotta, hogy 
aláírja a kivágást kezdeményező ívet -
ilyen azonban nem volt nálunk. A fia-
talasszony azt mondta, az anyukák és 
kisgyerekeik ilyenkor messze elkerü-
lik a nyárfákkal körbevett közeli ját-
szóteret, de például teregetni sem tud-
nak az erkélyen, mert a frissen mosott 
ruhákat belepi a fehér szösz. 

A Fidejitas a Deák Ferenc 
Utcai Óvodáról 
MUNKATÁRSUNKTÓL 
A Fidelitas szegedi szervezete szerint 
új fejlemények vannak a Deák Ferenc 
utcai óvodával kapcsolatban, amely-
nek sorsa most végleg megpecsételő-
dik. A közgyűlésen az alapító okira-
tok módosítása előterjesztésben már 
nem szerepelt a Deák Ferenc Utcai 
Óvoda. Nem szerepelt az intézmény 
neve, az, hogy hány pedagógussal, 
hány csoporttal, hány gyerekkel kí-
vánná a baloldali városvezetés mű-
ködtetni. A Fidelitas szerint ez azért 
érdekes fordulat, mivel a hivatalosan 

„áthelyezett" óvodát a tanév végéig -
azaz augusztus 31-éig -, nem lehetne 
törvényesen bezárni. „A cél az óvoda 
bezárása volt mondvacsinált indokok-
kal! Ha az MSZP-SZDSZ városvezetés 
eltöri a pálcát az óvoda felett, meg-
nyílhatnak a kaszinók az óvoda köze-
lében. Tehát feltételezhetjük a szociá-
lisan rendkívül érzékeny Botka László 
és társai a kaszinóérdekek lelketlen 
kiszolgálói lettek" - fogalmazott Lo-
sonczi-Tóth József, a Fidelitas szegedi 
csoportelnöke tegnapi sajtótájékozta-
tóján. 

SZOKÁSOS SZÓLAMOK SZOKOTT SZEREPOSZTÁSBAN 

Akárcsak az érettségin: 
felmondták a leckét 
Az újszegedi fürdőberuházás, 
a nagykörút felújítása és az uniós 
pályázati rendszer volt a slágertéma 
a tegnapi szegedi városi közgyűlé-
sen. A képviselő-testületi ülés olyan 
volt, mint egy érettségi vizsga: m i n -
denki felmondta a leckét - a kor-
mányoldal soha nem látott fejleszté-
sekről, milliárdos építkezésekről, 
az ellenzék viszont kapkodásról és 
ingatlanspekulációról beszélt. 

SZABÓ C. SZILÁRD 
A nagykörút felújítása miatt kialakult 
közlekedési káosz már napirend előtt 
felkorbácsolta az indulatokat. Bakai 
Csaba (Együtt Szegedért Egyesület) sze-
rint a rendörségnek nagyobb erőkkel 
kellene kivonulnia a forgalmasabb cso-
mópontokba, Kalmár Ferenc KDNP frak-
cióvezetőt pedig az bosszantotta, hogy 
pünkösdkor nem dolgoztak, hétközna-
pokon pedig délután négykor abba-
hagyják a munkát a körúton. Botka 
László megértést és türelmet kért a sze-
gediektől, hozzátéve: ahogy befejeződik 
a nagykörút felújítása, kezdődik az An-
na-kúti csomópont átépítése és az 
M43-as autópálya-beruházás. Hűvös 
László, a Fidesz frakcióvezetője szerint 
kudarcot vallott a városvezetés pályáza-
ti fronton, hiszen huszonegy uniós pá-
lyázatból csak három volt sikeres az 
utóbbi időkben. A polgármester hang-
súlyozta: havonta adnak be huszonegy 
pályázatot, és az elkövetkező hónapok-
ban 50 miibárd forint nagyságrendű fej-
lesztéseket valósítanak meg a városban. 

I G A Z G A T Ó K A T V Á L A S Z T O T T A K . 
A közgyűlés 5 évre Mészáros Zsoltot, 
a Béke utcai, Szélpál Szilvesztert, a 
Király-König Péter Zeneiskola, 
Husztáné Gyursánszki Erzsébetet a 
Makkosházi, Szöginé Veczkó Ibolyát 
a Petőfi Sándor, Kókai Gyulát a Ró-
kusi, Hódiné Csatári Mártát a Rókus 
ll-es, Szalai Józsefet a Tarjáni Ma-
gyar-Német Kéttannyelvű Általá-
nos Iskola, Vargáné Szőke Mártát a 
Déri Miksa, lengyel Zoltánt a Gábor 
Dénes, Horváth Leventét a Kossuth 
Zsuzsanna, Eitler Józsefet a Széche-
nyi István, Feketű Bélát a sze-
ged-móravárosi, Siposné Gyuris Va-
lériát a Vasvári Pál szakközépiskola, 
Szebenyi Pétert pedig a városi kol-
légium igazgatójának választotta. 

• OLÁH JÁNOS ÉS KALMÁR FERENC A KÖZGYŰLÉSEN Fotó: Miskolczi Róbert 

El Leselkedő 
Virág Andrással nem volt 
szerencsénk. A szabad demokrata 
politikus, akit reggel kinéztünk 
a Leselkedő főszereplőjének, 
láthatóan fáradtan ült be 
a padsorokba, néha le-lehunyta 
a szemét. Mint megtudtuk, három 
hete kislánya született. A pénzügyi 
bizottság elnöke egyetlen 
napirendi ponthoz sem szólt 
hozzá, pedig volt a szakmájába 
vágó téma, módosították például 
a város költségvetését. Tizenegy 
óra után nem sokkal elhagyta 
a dísztermet, és csak három órakor 
jött vissza a közgyűlésre. De nem 

csak ő, frakciótársai is indiszponáltak 
voltak tegnap. Nagy Sándor kivételével 
senki sem szólt hozzá az 
SZDSZ-frakcióból az előterjesztésekhez. 

Juhász Gyula (KDNP) a városfejlesz-
tési koncepciót hiányolta, mert szerin-
te az nem járható út, hogy „a rendez-
vénycsarnok ufóként hol a Kálvária 
sugárúton, hol pedig a Mars téren 
száll le." Póda Jenő (Fidesz) szerint 
óriási közlekedési káosz lesz a város-
ban, ha az elektromos tömegközleke-
dési projektben azelőtt kezdik el át-
építeni a Rókusi körút-Kossuth Lajos 
sugárút kereszteződését, .mielőtt elké-
szülne az M43-as. Botka László közöl-
te: mivel megnyert uniós projektről 
van szó, nem lehet azt mondani, hogy 
csak évek múlva valósítják meg az át-
építést. 

Az újszegedi fürdő fejlesztéséről az 
volt az ellenzéki képviselők vélemé-
nye, hogy az ingatlanspekuláció, s 
hogy a városvezetés magánkézbe 
akarja átjátszani a komplexumot. Gyi-
mesi László (Fidesz) szerint a fürdő 
megépülése után egy négytagú család 
a mostani 3 ezer helyett 10-15 ezer fo-
rintért strandolhat majd Újszegeden. 
Botka László ismételten hangsúlyozta: 
a hatmilliárdos fürdőfejlesztésénél 
nincs előnyösebb konstrukció, mint 
amit korábban már elfogadtak, így 3 
milliárdos uniós támogatásból és 3 
milliárdos befektetői pénzből épül 
meg a fürdő. 

mhmmmmmmhmm 

AZ EGYETEM SZENÁTUSA DÖNT A KEZDEMENYEZESROL 

Felvehetik Szent-Györgyi nevét 
F o l y t a t á s a z 1 . o l d a l r ó l 

- Az is kétségtelen, hogy a világ bizo-
nyos részein, például az Egyesült Álla-
mokban hamarabb felismerik 
Szent-Györgyi Albert nevét, mint akár 
Szegedét, akár Magyarországét. Leg-
alább évente egyszer a Földön min-
denki hallja az ő nevét, amikor a vi-
lágsajtó felsorolja a korábbi évek No-
bel-díjasait - fogalmazott lapunknak 
Szabó Gábor. A rektor elárulta, a „ke-
resztelés" kapcsán felvetődött Juhász 
Gyula és József Attila neve is - ám 
előbbinek a pedagógusképző kar, 
utóbbinak a tanulmányi és informáci-
ós központ már méltó emléket állít. 

A javaslat megfogalmazója az AOK 
kari tanácsa volt, a dékán, Benedek 
György korábban úgy fogalmazott: 
„óriási lehetőségek rejlenek egyete-

• AZ EGYETEMI SAJTÓSZOBA HÁTTERÉN EDDIG IS OTT VOLT A NOBEL-DÍJAS TUDÓS. 
A SZENÁTUS DÖNTÉSÉTŐL FÜGG, MÉG JOBBAN ELŐTÉRBE KERÜL-E Fotó: Schmidt Andrea 

münk számára Szent-Györgyi Albert 
nevének felvételében", hiszen mind a 
magyar, mind a külföldi hallgatókért 

H Maradhat a rövidítés, a logó 
Szabó Gábor hangsúlyozta, a technikai kérdéseken a szenátus döntése után kell 
gondolkodni, ám jelenleg úgy tűnik, az egyetem lógóját és az SZTE mozaikszót 
sem kellene megváltoztatni. A különféle eszközök - például fejléces papírok, 
névjegyek - cseréje sem jelentene nagy kiadást az egyetem számára. 

folyó versenyben még kedvezőbb 
helyzetbe kerülne általa az SZTE. 

Ezt az is igazolhatja, hogy egy álta-
lunk megkérdezett külföldi orvostan-
hallgató is ismerik a Nobel-díjas tudós 
nevét. - Peprikha - mondta akcentus-
sal a név hallatán egy izraeli diák teg-
nap az egyetemi könyvtár előtt, a 
C-vitamin Szent-Györgyi által felfede-
zett forrására utalva. 


